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Vragen van het lid Van Houwelingen (FVD) aan de Staatssecretaris van
Landbouw, Visserij, Voedselzekerheid en Natuur over de toekomst van de
Nederlandse garnalenvisserij (ingezonden 7 mei 2025).

Antwoord van Staatssecretaris Rummenie (Landbouw, Visserij,
Voedselzekerheid en Natuur) (ontvangen 30 mei 2025).

Vraag 1
Wat vindt u ervan dat vijftig garnalenkotters, een kwart van de gehele vloot,
overweegt te stoppen?1

Antwoord 1
Ik hecht veel belang aan het voortbestaan van de visserijsector vanwege de
historische culturele en maatschappelijke meerwaarde. Het moeten staken
van een bedrijf is in de meeste gevallen een zeer moeilijke en emotionele
stap voor ondernemers en natuurlijk geldt dat ook voor vissers. Vissen is
meer dan ondernemen het is een manier van leven. De afgelopen jaren heeft
deze sector het zwaar gehad mede als gevolg van hoge brandstofprijzen,
jaren met weinig garnalen en onzekerheid over de WNB-vergunning. Met het
oog op een duurzame toekomst, waarbij er weer perspectief is voor de
vissers die door willen gaan, heeft ook de sector zelf gevraagd om een
vrijwillige saneringsregeling. Er lijkt inderdaad ruime belangstelling te zijn
voor de regeling. Hoeveel vissers daadwerkelijk stoppen moet echter nog
blijken. De regeling staat immers nog niet open.

Vraag 2
Wat vindt u ervan dat de krimp van de garnalenvissersvloot in het kader van
het VisWad-traject destijds door het ministerie is aangegrepen om het totaal
aantal visuren voor garnalenvissers te verlagen?2

1 Omroep Zilt, 29 februari 2024, «Vissersbond: een op de vier garnalenvissers wil stoppen»
(https://omroepzilt.nl/nieuws/algemeen/vissersbond-een-op-de-vier-garnalenvissers-wil-
stoppen/)

2 Programma naar een Rijke Waddenzee, 3 oktober 2014, «Natuurambitie Rijke Waddenzee &
Transitie Garnalenvisserij» (https://rijkewaddenzee.nl/wp-content/uploads/2016/03/transitie-
garnalenvisserij-natuurambitie-rijke-waddenzee.pdf)
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Antwoord 2
De betreffende opkoopregeling heeft destijds geleid tot een reductie van 19
van de 89 vergunningen die maximaal beschikbaar zijn voor de garnalenvis-
serij in de Waddenzee. Dat was ruim 20% van de vloot. Deze opkoop is
samen gegaan met een uitbreiding van het gesloten gebied van 6.5% naar
11.3%. Om een toename van de visserijdruk op het open visgebied en het
effect van verdringing te voorkomen is destijds afgesproken om het totaal
aantal visuren ook te verminderen. Deze afspraak kon op instemming rekenen
van zowel de visserij- als natuurorganisaties.

Vraag 3
Kunt u bevestigen dan wel ontkennen dat u de huidige krimp van de
garnalenvissersvloot opnieuw zal aangrijpen om het totaal aantal visuren
voor garnalenvissers terug te dringen?

Antwoord 3
De vissers hebben in de aanvraag voor de nieuwe natuurvergunning zelf 10%
minder uren aangevraagd. Ik heb dit verwerkt in de concept-vergunning.
Momenteel werk ik aan een toekomstvisie garnalenvisserij waarin ook
gekeken zal worden naar de invulling van de visuren. Dat staat los van de
vrijwillige saneringsregeling. Uitgangspunt van de visie zal in ieder geval zijn
dat er door de overgebleven vissers een goede boterham verdiend moet
kunnen worden.

Vraag 4
Kunt u deze vragen afzonderlijk van elkaar en binnen de daarvoor gestelde
termijn beantwoorden?

Antwoord 4
Ja.
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